

TA, MAHEUK  
WA CITAAN  
H SWI YANG  
UNYAI  
GAI  
MEWAN  
SUKAR  
NGKAKAN  
LUI KATA-  
WANTA  
PU MILAKUKAN  
GAI  
JAAN DI  
M SATU  
DI RUMAH  
IDAK SEBAGAI  
DAN BU  
AKA DI  
AT YURUT  
GANG  
TAN  
TINGG  
HINGKA  
MAYAS  
KANG WANITA  
KANGNYA  
AMEH  
GAI LAGI



# Dr. Norizan JADI ROLE Model Anak-Anak

Dr. Norizan dan Foto: Aji Aswadi

**M**alah kini lebih ramai wanita menunjukkan kebolehan dalam bidang perniagaan, korporat dan sebagainya. Ada di kalangan wanita yang memilih untuk menjadi suruhanjaya tetapi masih memaikan peranan meneruskan perniagaan ekonomi sambilan dengan menjalankan perniagaan kecil-kecilan dalam talian dan sebagainya.

Dalam usaha mambantu kaum wanita mendapati pendapatan ekonomi dal rumah, Fauziyah Saad dan Kemajuan Universiti Kebangsaan Malaysia telah memulakan Projek Penyelidikan Kempakatan Wanita dengan ICT ke-40-450. Ianya tahun yang lalu bagi membantu wanita terlibat dalam e-bizness.

Profesor Datin Dr Norizan Abdul Razak, wanita yang bertanggungjawab melaksanakan projek tersebut kini telah berkecimpung melihat penglibatan wanita dalam lembaran teknologi maklumat dan komunikasi, malah, melalui projek berkenaan, Universiti Kebangsaan Malaysia telah matrik semu meringkasi 1,500 wanita fokus kepada females. Itu tunggal dengan kemahiran teknologi maklumat dan komunikasi.

Beliau yang juga merupakan Presiden E-Entrepreneur Women Association of Malaysia (EWAM) kini memegang jawatan sebagai Pengarah Pusat Komunikasi Korporat di Universiti Kebangsaan Malaysia.

Walaupun sibuk dengan tugasan e-wahid di pejabat, wanita berusia 52 tahun ini telah berkecimpung dengan keajipannya anak-anak yang dibesarkan dalam suasana penuh kasih sayang. Hal perkecimpung 'biasa' bersama suami bernama, Dzulfi Khasim Haji Jaffer Lami, 62 tahun, beliau dikurniakan empat orang cahaya mata iaitu Dr Noor Ulyana, 28 tahun, Noor Adrina, 24 tahun, Muhammad Kamel, 20 tahun dan Juliana, 18 tahun.

## Amngerah Saitlatina Khadijah

Selain wanita yang bergelar Ibu pada 101 pertama kalinya tidak terlepas dari berhadapan dengan konflik kepada dan rumah tangga serta dari bagaimana menabahkan mood antara kedua-dua Lami. Malah Profesor Dr Norizan juga tidak terlepas dari berhadapan dengan masalah tersebut. Bergelar Ibu pada usia 26 tahun, beliau pernah berkahwin pada ketika itu, telah memulakan karier di UTM dan mempunyai suami yang sudah bergeming tahu mengapa anak ketika beliau, sibuk dengan keajipannya. "Tetapi memikirkan bahawa mulla pertama antara golongan yang saya harap adalah menjadi pengarah yang sesuai untuk anak. Ketika itu, anak banyak pergi keluar kanak-kanak di situ. Jadi, baik-baik keluarga keluarganya itu banyak membantu kerana saya keluar bekerja."

Namun begitu, beliau sahaja pulang ke rumah, apa merupakan tanggungjawab sebagai ibu dan itu dengan memarah untuk keluarga dan melakukan kerja-kerja rumah. Pada pandangan saya, wanita perlu bijak menabahkan masa antara kerja dan keluarga kerana dapat menabahkan kehidupan yang

seimbang." ujar Profesor Dr Norizan yang banyak memberi inspirasi kepada kaum-wanita untuk berjaya.

Pemerintah Amngerah Saitlatina Khadijah sempena Sambutan Maulid Nabi pengantar Reger Saitlatina 2015 ini persembahkan wang 'dapat' dengan anak-anak mami. Memujuk kebolehan yang baik dalam diri mereka supaya mereka menjadi 'wanita yang berjaya' untuk keluarga dan masyarakat.

"Alhamdulillah saya dikurniakan empat cahaya mata yang mempunyai hubungan yang rapat dengan saya dan suami. Anak lelaki, Dr Noor Ulyana kini telah berkecimpung rumah tangga bersama Dr Zakwan dan berkecimpung di Hospital Kuala, anak lelaki Noor Adrina merupakan Pengarah di sebuah syarikat konsulti maritim. Anak lelaki pula Muhammad Kamel di tahun kedua ialah Sabana Muda Pengurusan Perniagaan dan Juliana kini di peringkat Asasi di Universiti Multimedia.

Saya dan suami amat mengagumkan anak-anak untuk menunjukkan cita-cita mereka dan menepati apa sahaja bidang yang mereka pilih. Sebagai Ibu bapa, kami mendoakan kejayaan dan kesejahteraan buat anak-anak." ujar Profesor Dr Norizan sambil meluk ke arah anak keajipannya, Noor Adrina yang sedang menemani Ibu walaupun sed lama, sudah diijarkan.

Ketika ditanya mengenai bagaimana mengukuhkan hubungan kekeluargaan bersama anak-anak yang sudah dewasa, Profesor Datin Norizan dan suami mempunyai cara tersendiri untuk mengukuhkan hubungan bersama anak-anak walaupun masing-masing sibuk dengan jadual kerja dan kuliah yang penuh ibadat.

"Sebagai Ibu di zaman teknologi maklumat, kita harus bijak menggunakan kuasa teknologi untuk kekal berhubung dengan anak-anak. Melalui teknologi maklumat juga kita boleh mengetahui lingkungan rakan-rakan anak-anak. Saya mengagumkan apabila seperti whatsapp untuk berhubung dengan anak-anak. Selain itu, kami akan membaharung berjemah-bersama-sama di waktu maghrib atau menikmati makan malam bersama sekiranya keuangannya memungkinkan. Ketika itu berfikir-kular cerita semasa sendiri." ujar Profesor Dr Norizan sambil berkata bahawa akan dibicarakan sekiranya terdapat pengumuman telefon semasa waktu makan bersama keluarga.

Sebelum mengahiri perbualan, Profesor Datin Dr Norizan menyarankan agar wanita bias suruhanjaya melalui itu, tunggal mengahiri kemahiran E-learn yang meningkatkan ekonomi keluarga di zaman ekonomi yang menabahkan W.

"Di Women Association of Malaysia (WAM) kami mengahiri wanita cara bagaimana membuka perniagaan dalam talian dan cara-cara menabahkan perniagaan dan sebagainya. Biar wanita mahir dalam dunia teknologi maklumat agar mereka dapat meningkatkan ekonomi keluarga keluarganya. Janganlah melihat wanita masa dan bapa." ujar Prof.